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The Family Steering Committee Statement and Questions Regarding
the 9/11 Commission Interview with President Bush

Statement and Questions 1-23 submitted February 16, 2004
Questions 24-39 submitted March 18, 2004

Before an audience of the American people, the Commission must ask President Bush in sworn testimony,
the following questions:

Questions Ratng Boxes

As Commander-in-Chief on the morning of 9/11, why didn’t you return immediately to X
Washington, DC or the National Military Command Center once you became aware that
America was under attack? Not happy about it

At specifically what time did you become aware that America was under attack? X
Who informed you of this fact? X
On the morning of 9/11, who was in charge of our country while you were away from X

the National Military Command Center? Were you informed or consulted about all
decisions made in your absence?

What defensive action did you personally order to protect our nation during the crisis X
on September 11th?

What time were these orders given, and to whom?

What orders were carried out?

What was the result of such orders?

X | X | X [ X

Were any such orders not carried out?

In your opinion, why was our nation so utterly unprepared for an attack on our own soil? X

H U.S. Navy Captain Deborah Loewer, the Director of the White House Situation Room, X
informed you of the first airliner hitting Tower One of the World Trade Center before
you entered the Emma E. Booker Elementary School in Sarasota, Florida. Please
explain the reason why you decided to continue with the scheduled classroom visit,
fifteen minutes after learning the first hijacked airliner had hit the World Trade Center.
Not happy about it

Is it normal procedure for the Director of the White House Situation Room to travel with you? X

If so, please cite any prior examples of when this occurred. X

If not normal procedure, please explain the circumstances that led to the White House X
Situation Room Director being asked to accompany you to Florida during the week of
September 11th.

What plan of action caused you to remain seated after Andrew Card informed you that X
a second airliner had hit the second tower of the World Trade Center and America was
clearly under attack? Not happy about it

Approximately how long did you remain in the classroom after Card’'s message? X




Questions

Ratng Boxes

At what time were you made aware that other planes were hijacked in addition to Flight
11 and Flight 1757

Who notified you?

What was your course of action as Commander-in-Chief of the United States?

Beginning with the transition period between the Clinton administration and your own,
and ending on 9/11/01, specifically what information (either verbal or written) about
terrorists, possible attacks and targets, did you receive from any source?

This would include briefings or communications from

e Qut-going Clinton officials

e CIA, FBI, NSA, DoD and other intelligence agencies

e Foreign intelligence, governments, dignitaries or envoys
e National Security Advisor Condoleezza Rice

e Richard Clarke, former counterterrorism czar

Specifically, what did you learn from the August 6, ‘01, PDB about the terrorist threat
that was facing our nation?

Did you request any follow-up action to take place?

Did you request any further report be developed and/or prepared?

As Commander-in-Chief, from May 1, 2001 until September 11, 2001, did you receive
any information from any intelligence agency official or agent that UBL was planning to
attack this nation on its own soil using airplanes as weapons, targeting New York City
landmarks during the week of September 11, 2001 or on the actual day of September
11, 20017

What defensive measures did you take in response to pre-9/11 warnings from eleven
nations about a terrorist attack, many of which cited an attack in the continental United
States?

Did you prepare any directives in response to these actions?

If so, with what results?

As Commander-in-Chief from May 1, 2001 until September 11, 2001, did you or any agent of
the United States government carry out any negotiations or talks with UBL, an agent of UBL,
or al-Qaeda?

During that same period, did you or any agent of the United States government carry
out any negotiations or talks with any foreign government, its agents, or officials re-
garding UBL?

If so, what resulted?

Your schedule for September 11, 2001 was in the public domain since September 7,
2001. The Emma E. Booker School is only five miles from the Bradenton Airport, so
you, and therefore the children in the classroom, might have been a target for the ter-
rorists on 9/11. What was the intention of the Secret Service in allowing you to remain
in the Emma E. Booker Elementary School, even though they were aware America was
under attack?




Questions

Ratng Boxes

Please explain why you remained at the Sarasota, Florida, Elementary School for a
press conference after you had finished listening to the children read, when as a ter-
rorist target, your presence potentially jeopardized the lives of the children?

What was the purpose of the several stops of Air Force One on September 11th?

Was Air Force One at any time during the day of September 11th a target of the terrorists?

Was Air Force One’s code ever breached on September 11th?

Was there a reason for Air Force One lifting off without a military escort, even after
ample time had elapsed to allow military jets to arrive?

What prompted your refusal to release the information regarding foreign sponsorship
of the terrorists, as illustrated in the inaccessible 28 redacted pages in the Joint Intel-
ligence Committee Inquiry Report?

What actions have you personally taken since 9/11 to thwart foreign sponsorship of
terrorism?

Who approved the flight of the bin Laden family out of the United States when all com-
mercial flights were grounded, when there was time for only minimal questioning by
the FBI, and especially, when two of those same individuals had links to WAMY, a char-
ity suspected of funding terrorism?

Why were bin Laden family members granted that special privilege—a privilege not
available to American families whose loved ones were killed on 9/11?

Please explain why no one in any level of our government has yet been held accountable
for the countless failures leading up to and on 9/11?

Please comment on the fact that UBL's profile on the FBI's Ten Most Wanted Fugitives
poster does not include the 9/11 attacks.

To your knowledge, when was the last time any agent of our government had contact
with UBL?

If prior to 9/11, specifically what was the date of that contact and what was the context
of said meeting.

Do you continue to maintain that Saddam Hussein was linked to al Qaeda?

What proof do you have of any connection between al-Qaeda and the Hussein regime?

Which individuals, governments, agencies, institutions, or groups may have benefited
from the attacks of 9/11? Please state specifically how you think they have benefited.

After the first WTC building was struck, did you receive any information directly or indi-
rectly from the Secret Service agents located in WTC 77

If so, what information did you receive?

Did the Secret Service agents or anyone else accompanying you attempt to call the
New York City Secret Service office for information?

Did the Secret Service agents or anyone else accompanying you attempt to call the
Washington Secret Service office?




Questions

Ratng Boxes

Who provided you information, directly or indirectly & what exactly was that information?

Please describe the role and influence of the President’s Foreign Advisory Council in
establishing the administration’s counterterrorism policies.

In Feb 28, 2001, you released your economic blueprint and stated “to improve INS' focus
on service and to reduce the delays in INS processing of immigration applications, the admin-
istration proposes a universal 6-month standard for processing all immigration applications.”
Prior to Sept. 11, 2001, did you or anyone else implement this processing goal in any
way? Were any directives, orders or policy guidelines given to INS personnel relating to
this issue by anyone? www.whitehouse.gov/news/usbudget/blueprint/bud14.html

During the second presidential debate on Oct. 11, 2000, as a Presidential candidate
you responded to a question about racial discrimination and said that “...there is other
forms of racial profiling that goes on in America. Arab Americans are racially profiled in
what's called “secret evidence".
www.pbs.org/newshour/bb/election/2000debates/2ndebate3.html

On Feb 28, 2001, you issued a memorandum on racial profiling to Attorney General
Ashcroft, stating; I hereby direct you to review the use by Federal law enforcement author-
ities of race as a factor in conducting stops, searches, and other investigative procedures.”
www.whitehouse.gov/news/releases/2001/02/20010228-1.html

To your knowledge, were directives or communications issued, through Attorney Gen-
eral Ashcroft or anyone else, to any federal agencies, or to any individuals or offices of
any agencies, that concerned the racial profiling Arabs or Muslims?

Could prohibition of racial profiling have been a factor in the FBI Headquarters personnel
continually and “inexplicably” throwing up “roadblocks” and even undermining the field
agents’ “desperate efforts to obtain a FISA search warrant in the Moussaoui investigation.”
time.com/time/covers/1101020603/memo.html

In the first few weeks of the Bush administration it has been reported that Andrew
Card, Chief of Staff required that all regulations [passed down by the Clinton adminis-
tration) that had not yet been issued had to be reviewed anew by an official appointed
by the new administration, generally, the department secretary.
www.whitehouse.gov/news/releases/20010123-4.html

Before adopting this blanket policy that delayed the implementation of regulations, did
anyone in your administration have any concerns about delaying those that related to
security issues, such as National Security or aircraft/airport security?

Was any special course of action taken regarding these regulations?

In July, 2001, an executive order was issued which “blocks all property and interests in
property of the Taliban and prohibits trade-related transactions by United States persons
involving the territory of Afghanistan controlled by the Taliban.”
www.whitehouse.gov/news/releases/2001/07/20010702-10.html

Please discuss the American government’s role and position, either officially or unoffi-
cially in discussions/negotiations with the Taliban in 2001 and their timing and appropri-
ateness with respect to the executive order of July 2, 2001 mentioned above. According to
an article in Salon, 6-05-02:

“The Bush White House stepped up negotiations with the Taliban in 2001. When those talks
stalled in July, a Bush administration representative threatened the Taliban with military repri-
sals if the government did not go along with American demands.”
www.salon.com/news/feature/2002/06/05/memo/index_np.html




Questions Ratng Boxes

Who else was involved in those discussions/negotiations? X
What was the outcome? X
What promises or threats were made? X

Please discuss the National Security Presidential Directive presented for your approval
on September 9, 2001, which outlined plans for attacking al Qaeda in Afghanistan.

“[Plans had been drawn up by thel Clinton administration to launch an attack on Al Qaeda in Afghanistan. Those plans
were shelved when Bush took office, but were revived and accelerated in August 2001, following the breakdown of the
pipeline negotiations. By the beginning of September 2001, the war plans had been approved by the Pentagon. On Sep-
tember 9 a National Security Presidential Directive outlining plans for an attack the following month, was presented to

President Bush for approval.” www.pmdtc.org/docs/frnotices/66FR23310.PDF
jimpivonka.com/unpublished/forbiddentruthrev.html

www.guardian.co.uk/wtccrash/story/0,1300,556279,00.html

Who else was involved in those discussions/negotiations?

What was the outcome?

What promises or threats were made?

Please explain your 14 month opposition to the creation of an independent commission
to investigate 9/11 and your request to Senator Daschle to quash such an investigation.

Please explain the reasoning which prompted the Executive Order governing the re-

lease of Presidential Records, including those of previous administrations, which could
conceivably include historically important documents pertinent to the September 11th
investigation. www.house.gov/reform/min/pdfs/pdf_inves/pdf_admin_records_let.pdf

When did you first become aware of “Rebuilding America’s Defenses”( RAD) proposed by
the New American Century’s (PNAC)? Who introduced it to you?

After September 11th, you seemed to have fully embraced the RAD plan. Please comment on these observations:

‘Bush has virtually used, word for word, the written statements by PNAC members when he
speaks publicly about Iraq crisis”
www.globalpolicy.org/security/issues/irag/attack/2003/0227hellbent.htm

X

‘Already we are seeing evidence of PNAC influence on U.S. policy. For instance, the concept
of "Homeland Defense” comes straight from “RAD. " Iran, Iraq and North Korea, nations that
George Bush calls the "Axis of Evil", are listed together in “RAD" several times as possible
military threats to the U.S. There is a suggestion that military spending be increased to 3.8
percent of the GDP, exactly the amount (over and above present expenses for the Iraqi cam-
paign] Bush has proposed for next year's budget. Its basic statement of policy bespeaks and
advocates the very essence of the idea of preemptive engagement... Bush's National Security
Strategy of September 20, 2002, adopted PNAC ideas and emphasized a broadened defini-
tion of preemption... There is even assertion of the necessity of American political leadership
overriding that of the U.N. (p. 11), a policy that was sadly played out when the U.S. invaded Iraq
without the approval of either the U.N. or the international community.”




Questions

Ratng Boxes

On February 29, 2004, the Seattle Times ran this headline “U.S. changes tactics, adds
forces in hunt for bin Laden”and went on to say, “President Bush has approved a plan to
intensify the effort to capture or kill Osama bin Laden...” Please explain why there has not
been a consistently intense push since September 11th to capture or kill bin Laden.
www.seattletimes.nwsource.com/text/2001867838_binladen29.html

Why was author, Bob Woodward, author of Bush at War permitted access to confiden-
tial PDBs while the Joint Inquiry, and subsequently, the Commission, was not?
www.video.msnbc.com/id/4304339

www.fas.org/sgp/news/secrecy/2003/03/030403.html

Please explain why the White House has not demanded that the 19 recommendations
made by the Joint Inquiry either be fully enacted or discussed via hearings?

g

What type of federal rescue measures are in place in the event of an attack on our na-
tion, in terms of personnel and equipment?

Dick Cheney, Vice President of the United States

Questions

Ratng Boxes

Please discuss the advice and plans of the Energy Advisory Council specifically as they
relate to pipeline development and gas/oil exploration in Afghanistan, Iraq and other
Middle Eastern countries, and the feasibility of such development or exploration specifi-
cally in those two countries in 2001.
www.dcd.uscourts.gov/Opinions/2002/Bates/02-340.pdf

Please describe any discussions/negotiations between the Taliban and either public
or private agents prior to September 11th regarding Osama bin Laden and/or rights to
pass a pipeline through Afghanistan, or any other subject pertaining to Afghanistan.

Specifically, what were the discussions/negotiations about?

Expand upon the discussions, agreements, or threatening remarks that were report-
edly made?
www.salon.com/news/feature/2002/06/05/memo/index_np.html

www.guardian.co.uk/wtccrash/story/0,1300,556279,00.html

On the morning of September 11th, when did you first become aware that America was
under attack? Who informed you?

Besides ensuring the succession to the Presidency, is there a defense protocol to fol-
low in the event our nation is attacked? Was it followed?
www.thebulletin.org/issues/2001/nd01/nd01schwartz.html www.fas.org/irp/offdocs/
pdd/fpc-65.htm

What subsequent actions did you take to defend our nation?

Did you have open lines with the Secret Service, NORAD, the FAA and DOD?

Who was in the Situation Room with you?

Was Secretary of Defense Rumsfeld or anyone at the Pentagon informed that we were
under attack? If so, at what time was the Pentagon informed? If not Rumsfeld, who?

X | X | X | X




Dick Cheney, Vice President of the United States (cont.)

Questions Ratng Boxes
Why wasn’t the Pentagon defended? X
Did you consult with President Bush about all decisions? X

Was the order given to shoot down Flight 93?

Please explain your opposition to the creation of an independent commission to investi-
gate 9/11 and your request that Senator Daschle quash an investigation.

n The Hart Rudman Report was released in January, 2001, which predicted a catastroph-
ic terrorist attack within the United States. Yet the White House apparently set aside
the recommendations and announced in May that you would study the issue of domes-
tic terrorism. Apparently, responsibility for dealing with the problem was then passed
to the Federal Emergency Management Agency Director, Joe Allbaugh. Congress had
been willing to support the recommendations.
dir.salon.com/politics/feature/2001/09/12/bush/index.html

www.mipt.org/srchnatlstrat03272001c.asp

In addressing the issue of domestic terrorism, which you were asked to oversee by
President Bush in May, 2001, whom did you consult and/or from whom did you request
briefings?

What were your findings on the threat level?

What recommendations for improved security resulted from your study of domestic
terrorism? When were they made and to whom?

What coordinated plans of action, directives or protocols developed as a result?

Were those recommendations carried out following the September 11th attacks?
www.fema.gov/pdf/rrr/frp/frp2003.pdf

n Why were the recommendations of the Hart Rudman Report ignored?
dir.salon.com/politics/feature/2001/09/12/bush/index.html

Were you given Cipro on the evening of September 117 If so, why?

‘At least some White House personnel were given Cipro six weeks ago. White House officials
won't discuss that, or who might be receiving the anthrax-treating antibiotic now...

On the night of the Sept. 11 attacks, the White House Medical Office dispensed Cipro to staff
accompanying Vice President Dick Cheney as he was secreted off to the safety of Camp
David, and told them it was a precaution, according to one person directly involved.”
www.unansweredquestions.net/timeline/2001/ap102401.html

Please provide the names of anyone else who received Cipro in advance of the anthrax
attacks.

What level of support can the 9/11 Commission expect with regard to enacting the
changes that they recommend?




Condoleezza Rice, National Security Advisor

Questions Ratng Boxes

Beginning with the transition period between the Clinton and Bush administrations, and X
ending on 9/11/01, specifically what information/ warnings about terrorists, planned at-
tacks and targets had you received?

This would include briefings or communications from:

outgoing Clinton officials X
the CIA, FBI, NSA and other intelligence agencies X
foreign intelligence, governments, dignitaries or envoys X
Former Senators Gary Hart and Warren Rudman X

dir.salon.com/politics/feature/2001/09/12/bush/index.html

Please describe your role in the preparation of daily Presidential Briefings. Did you X
ever summarize or revise the information provided by the intelligence agencies?

Regarding the meeting of Abdullah Abdullah (close aide to Massoud and now the Af-
ghan Foreign Minister] in July , 2001, with “some top National Security Council (NSC)
and State Department officials,” what information about al Qaeda did he convey?
www.time.com/time/nation/printout/0,8816,333835,00.html

Specifically, what warnings did you receive from Sandy Berger and the Clinton admin- X
istration?
www.time.com/time/magazine/article/subscriber/0,10987,1101020812-333890,00.html

B After the revelation of the Aug 6th Presidential Daily Briefing which warned that terrorists may hijack planes, you explained,

‘It was an analytic report that talked about UBL's [bin Laden’s] methods of operation, talked about what he had done
historically, in 1997, in 1998.

It mentioned hijacking, but hijacking in the traditional sense and, in a sense, said that the most important and most
likely thing was that they would take over an airliner, holding passengers and demand the release of one of their opera-
tives.”

www.cnn.com/2002/ALLPOLITICS/05/16/rice.sept11

Comment: Al Qaeda attacks have one goal--- killing as many people as possible, usually in a spectacular way.
Further, al Qaeda’s attacks are often lethal, well-planned, simultaneous strikes against symbolic or high-profile
targets. Those characteristics are inconsistent with the conclusion that the most likely scenario would be hijackings
in the traditional sense, especially when coupled with bin Laden’s declaration in 1998 that “every American should be
a target for Muslims, ”and that it is “the duty of Muslims to confront, fight, and kill British and American citizens.”
www.cooperativeresearch.org/timeline/2002/bostonglobe052602.html

Please describe the analysis of al Qaeda methods of operation and what bin Laden had X
done historically which led you to conclude that an al Qaeda attack would be simple
hijackings?




Condoleezza Rice, National Security Advisor (cont.)

Questions Ratng Boxes

Questions For Dr. Rice from the Joint Intelligence Committee Inquiry Appendix

[l As stated in the Appendix of the Joint Inquiry of Congress’ Final Report: X

“Despite the White House decision [to deny access to the PDBs], the Joint Inquiry was
advised by Intelligence Community representatives of the content of an August 2001
PDB item that is discussed in the report. This glimpse into that PDB indicated the im-
portance of such access:

*National Security Advisor Condoleezza Rice stated in a May 16, 2002 press briefing
that, on August 6, 2001, the President’s Daily Brief (PDB) included information about
Bin Ladin’s methods of operation from a historical perspective dating back to 1997. One
of the methods was that Bin Ladin might choose to hijack an airliner in order to hold
passengers hostage to gain release of one of their operatives. She stated, however,
that the report did not contain specific warning information, but only a generalized
warning, and did not contain information that al-Qa’ida was discussing a particular
planned attack against a specific target at any specific time, place, or by any specific
method.” (Joint Inquiry Final Report, Appendix, "Access Limitations Encountered by the
Joint Inquiry,” pages 1-2).

Ms. Rice can you reconcile this intimated discrepancy?

Terrorism as a Policy Priority
1 During your time as National Security Advisor, what priorities did you establish for U.S. X
Intelligence priorities and where did terrorism fit in?
How did this change from the priorities of the Clinton administration? X
How were these priorities conveyed to the intelligence Community? X
Did the intelligence Community propose any changes in priority with regard to counter- X

terrorism or al-Qa’ida?

What were they? X

Prior to September 11, who at the National Security Council and the U.S. government X
played a leading role in setting counterterrorism policy?

Who else was involved in this process? Please describe the process, the participants X
and the fora.

Prior to September 11, did Congress support the NSC’s counterterrorism efforts? Did X
Congress oppose NSC priorities related to terrorism in any way? Please provide details
of both, as appropriate.

H Was Richard Clarke, the National Coordinator for counterterrorism, included all in X
Principals’ meetings related to terrorism after January 20027
If not, why not? X
How was it determined who would be involved in such meetings? X
What was his role in counterterrorism policy and intelligence prioritization after X

January 20027




Condoleezza Rice, National Security Advisor (cont.)

Questions Ratng Boxes
During the transition from the Clinton administration, did former National Security X
Adviser Sandy Berger or other senior Clinton NSC officials provide any advice, informa-

tion, warning, or guidance requiring policy, priorities, or threats from al-Qa’ida and Bin

Ladin?

If so, what was the advice, information, warning, or guidance? X
Prior to September 11, was the Administration engaged in a review of counterterrorism X
policy?

What issues were identified for change? X
What stage were plans in? X
What changes in the role of the intelligence Community, if any, were planned? X

What happened to the review after the September 11 attacks?

When the new Administration came into office, was it aware that Usama bin Ladin had
declared war on the United States in 19987

Who provided this information, and how was it provided?

What was the impact of that fact on the Administration’s national security priorities?

How did it affect the intelligence Community’s posture?

Prior to September 11, did the President or other senior officials in the administration
make any public statements or give any speeches on the subject of the threat of ter-
rorism, or Usama bin Ladin’s terrorist network in particular? If so, please make copies
available to the (Joint Inquiry Staff]?

Resources

Prior to September 11, did the Intelligence Community come to the new Adminis-
tration with any requests for additional counterterrorism resources, e.g. additional
funding? Who made the request, and what was the nature of the proposal?

Did the Intelligence Community ask the Administration for more resources to fight
Usama bin Ladin and al-Qa’ida? Who made this request?

Did the Intelligence Community ever cite a lack of resources as the basis for not act-
ing? If so, provide details and the NSC response.

When the DCI, Director of NSA, and FBI Director requested more counterterrorism
resources, what was the stated justification for their requests?

What was the NSC's response to each specific Intelligence Community request for
any increases in resources for counterterrorism? For al-Qa’ida?

Agency responsiveness and support for policy makers

What specific strengths did you observe in intelligence collection, analysis, and re-
porting on Bin Ladin, al-Qa’ida or terrorism in general prior to September 11?7 What
specific weaknesses? Please provide specific examples of each.

What was the quality of intelligence received by the NSC? Did the NSC make any ef-
forts to improve this quality?




Condoleezza Rice, National Security Advisor (cont.)

Questions Ratng Boxes
With respect to Intelligence Community counterterrorism efforts prior to September X

11, how responsive were the CIA, the FBI, NSA, and DIA?

Did they provide the President and the National Security Council with the information X
needed to make informed decisions?

Did the agencies use their authority aggressively? Did they cite limits or a lack of au- X
thority as a basis for no action?

Did they shift resources appropriately in response to NSC direction? X

Did the NSC provide any specific tasking to Intelligence Community agencies to which X

they did not respond? Please provide specific examples.

Threat to the homeland

Prior to September 11, including especially spring/summer 2001, what information did
the Intelligence Community provide to the National Security Council, orally or in writ-
ing, indicating the possibility of terrorist attacks inside the United States?

Prior to September 11, what information did the Intelligence Community provide to the Na-
tional Security Council on al-Qa’ida activities and infrastructure inside the United States?

Prior to September 11, did the National Security Council ever consider alerting the
American people to the internal threat from al-Qa’ida? What happened?

Did the National Security Council ever consider enhancing U.S. border controls, e.g., by
strengthening watchlist programs, alerting the FAA or the airlines, or inspecting cargo
containers on a larger scale? If so, what happened?

Prior to September 11, what was the National Security council's view regarding how
well postured the FBI was with respect to combating terrorist groups inside the United
States? What steps were taken to improve the FBI, if any?

Prior to September 11, did the Intelligence Community provide the NSC with any
information regarding the possibility that al-Qa’ida members would use airplanes as
weapons or hijack airplanes in the United States? What did the NSC do in response to
this information?

Foreign Governments

Prior to September 11, which foreign governments were most and least helpful re-
garding counterterrorism? How were they helpful or not helpful in each case?

Prior to September 11, were the governments of Saudi Arabia and Pakistan support-
ive of U.S. counterterrorism efforts? How responsive were European allies? What
priority was counterterrorism cooperation in Saudi Arabia relative to military opera-
tions against Iraq, the Middle East peace negotiations, and other concerns?

Did Intelligence Community agencies ask for NSC assistance in getting foreign gov-
ernments to take action against terrorist cells? Did the NSC take any specific actions
to support the Intelligence Community? What did the NSC do? Did the NSC ask or
instruct the State Department or the Department of Defense to assist the intelligence
Community in this regard?

Prior to September 11, was there any discussion of increasing information sharing
and/or counterterrorism cooperation with the Sudan?




Condoleezza Rice, National Security Advisor (cont.)

Questions

Use of Force/Overt and Covert

Prior to September 11, did the National Security Council consider the use of military
force against al-Qa’ida in Afghanistan? How? In what form? Why was it not pursued?
Was there sufficient intelligence to support military options? Was their tasking to gain
further intelligence to support military operations?

Ratng Boxes

Prior to September 11, did the National Security Council issue any tasking to the CIA or
the U.S. military to develop plans involving the covert or overt use of force?

Prior to September 11, did the National Security Council ever review the CIA’'s authori-
ties to conduct covert action against Bin Ladin or al-Qa’ida? What problems were iden-
tified regarding existing authorities, [----------- 1? Were there any proposals to change
those authorities before September 11th? What steps were taken?

Prior to September 11, was the unarmed Predator flown in Afghanistan after the Bush
Administration came into office? Were proposals made to the NSC to fly it? Which par-
ticipants favored flying it? If it was not flown, why not?

Did the National Security Council support the development of the armed Predator? Did
any administration official try to expedite the process? Were any discussions held on
this issue at the NSC? Who participated?

Did you consider [------------ 12 Why or why not? What impact did you expect?

Why was there no military response to the attack on the USS Cole? Was this considered?

What recommendations would you make to improve the intelligence community’s
performance?




FSC Recommended List of Withesses and Questions
Revised March 18, 2004

Part 2: Intelligence

George Tenet, Director of the CIA

Questions Ratng Boxes

Why didn’t the CIA share vital information about the terrorists with the FBI?

Is the October 31, 2001 story by Le Figaro true which wrote of Osama bin Laden meet-
ing with a CIA officer in Dubai in July, 20017
globalresearch.ca/articles/RIC111B.html

If so, why wasn't he taken into custody?

Recommendation: The Commission should contact Dr, Terry Callaway, the Canadian sur-
geon, reported to have been treating Bin Laden at the Dubai hospital for a kidney disorder,
to request information about bin Laden’s medical condition and about whether he is aware
of @ meeting between bin Laden and a local CIA operative in July, 2001].

The Commission should also interview that Dubai CIA operative who was recalled to head-
quarters on July 15, 2001.

According Senator ke Skelton (D- Missouri) in an interview on National Public Radio on
the morning of September 11th, 2001, you had recently warned Congress of an immi-
nent attack... “So this is not entirely unexpected.”
www.thememoryhole.org/tenet-911.htm

What intelligence prompted you to draw that conclusion? X

When was this information shared with Congress?

Specifically, what information about an imminent attack was shared with Congress?

Was any of this information shared with any member of the National Security Council?

If so, when was it shared?

What information was provided?

X | X | X [ X

Which members were briefed?

Was anyone at the National Security Agency, or any other intelligence agency, or the Depart-
ment of Defense briefed on this information? If so, when?

Re: Mohammed Atta: It has been reported that Atta was on multiple watch lists. How did he
slip through CIA surveillance?

Please produce a timeline of Atta’s travels X

Atta was in Portland, Maine on September 10, 2001. What was he doing there? X

Why weren't all suspected terrorists and wanted terrorists placed on watch lists to prevent X
them from entering our country? Why wasn't this information shared with the INS guarding
our borders?




George Tenet, Director of the CIA (cont.)

Questions Ratng Boxes

From The Complete 9/11 Timeline, Part 2: Jan. 2001-Sept. 11, 2001 by Paul Thompson:

January 4, 2001: The FBI's investigation into the USS Cole bombing learns that terrorist Khallad bin Atash had been a
principal planner of the bombing [AP, 9/21/02], and that two other participants in the bombing had delivered money to
bin Atash at the time of the January 2000 meeting in Malaysia (see January 5-8, 2000). The FBI shares this information
with the CIA, and when CIA analysts reexamine pictures from the Malaysian meeting to learn more about this, they find
a picture of him standing next to hijacker Khalid Almihdhar. [Congressional Intelligence Committee, 9/20/02, Newsweek,
6/2/02] The CIA is aware that Almihdhar entered the US a year earlier, yet they don't attempt to find him. CNN later
notes that at this point the CIA at least “could have put Alhazmi and Almihdhar and all others who attended the meeting
in Malaysia on a watch list to be kept out of this country. It was not done.” [CNN, 6/4/02] More incredibly, even bin Atash
is not placed on the watch list at this time, despite being labeled as the principal planner of the Cole bombing. [Los
Angeles Times, 9/22/02]"

unansweredquestions.net/timeline/main/timelinebefore911.html [excerpt from webpage]

Ml Given the testimony in the trial in May, 2001 (below] were flight schools advised to be X
vigilant for Middle Eastern men training to be pilots and advised to report anything
unusual? If not, please explain.

‘MAY 29, 2001 Four men are convicted in the bombings of U.S. embassies in Kenya and Tanzania. Witnesses testified at the
trial that Osama bin Laden was sending al Qaeda agents to the United States for flight-school training and acquiring planes.”
www.cnn.com/2002/US/05/21/phoenix.memo/

[See sidebar—EXTRA INFORMATION, Timeline: Who Knew What and When? Using yellow arrow, navigate to “May
29,2001"]

What information did the CIA receive from foreign entities about al Qaeda members, X
other potential terrorists, and plans to attack America within the Continental United
States? With whom in our government did the CIA share this information?

Did any foreign intelligence agencies translate the September 10th intercepts about X
tomorrow being the zero day prior to September 11th?

If so, when did they communicate that information to our security agencies? X
Who received that information? X
What did they do with it? X
Ml Did the CIA receive a translation of this communication or any other communication X
which specified the date, plan or targets from any source (foreign intelligence agency,
foreign government, diplomat etc.?)
U Considering the high volume of traffic and multiple warnings from foreign govern- X

ments, why didn’t the CIA anticipate and recommend defensive measures to thwart the
impending attack?

m There were an extraordinarily large number of stock puts on American and United airlines stock and others
which were subsequently impacted by the terrorist attack.

‘It is well documented that the CIA has long monitored such trades - in real time - as potential warnings of terrorist
attacks and other economic moves contrary to U.S. interests.”
www.hereinreality.com/insidertrading.html

Was the CIA monitoring the financial markets in the weeks preceding September 11th? X
If so, via what system and/or software were the markets monitored?




George Tenet, Director of the CIA (cont.)

Questions

Ratng Boxes

Was such activity viewed as a warning of an impending attack?

Did the CIA, in coordination with other agencies, both domestic and abroad, investigate
the purchasers of those stock puts?

Please provide the names of those individuals, investment groups and others who pur-
chased the stock puts in question and the reasons they gave for anticipating a drop in
the stocks of companies which coincidentally happened to have been severely impacted
on September 11th.

Was our national security compromised by convicted spy Robert Hanssen's sale of
Promis software to Russia?

How did Promis software end up in the hands of bin Laden? In what ways could Promis
be useful to al Qaeda?
www.unansweredquestions.org/timeline/2001/foxnews101601.html

Given that the attack was apparently known in the Muslim community, (based on the
following information) how is it that our intelligence agents did not know of the im-
pending attack?

A Palestinian youth pointed to the Towers and indicated that they wouldn't be standing week
www.msnbc.com/news/642164.asp#B0ODY

Members of a Brooklyn mosque were warned
www.thedossier.ukonline.co.uk

m Please explain the role of the ISI, Pakistan's intelligence agency, in aiding bin Laden
and/or the al Qaeda from 1998 through the present.

“‘Between 1980 and the end of the Afghan/Soviet war in 1989, the CIA and Pakistan's IS/
[Inter Services Intelligence] recruited some 35,000 Muslim radicals join Afghanistan's fight.
The US and Saudi Arabia gave up to $40 billion total to support the mujaheddin guerrilla
fighters opposing the Russians. Most of the money is managed by the ISI, Pakistan's intel-
ligence agency. At the same time, Osama bin Laden begins providing financial, organiza-
tional, and engineering aid for the mujaheddin in Afghanistan, with the advice and support
of the Saudi royal family. The CIA, the IS and Osama continued to work together against the
Soviets until the end of the war.”

pages.infinit.net/fmgoyeau/911pak02.html

Has the CIA uncovered any evidence that 9/11 mastermind Khalid Shaikh Mohammed,
a Pakistani, is linked to the Pakistani ISI?
pages.infinit.net/fmgoyeau/911pak02.html

Please describe the historical and current relationship between Saudi Arabia and
Pakistan’s IS], including the significance of Musharraf’s visit to Saudi Arabia 20 days
after the coup and the Saudi pledge of “massive " financial aid.
www.dailyexcelsior.com/990ct29/news.htm

m Please comment on Saudi Arabia’s involvement in the 1999 coup in Pakistan which
installed Musharraf as leader, and coincidentally occurred on the eve of a planned US
effort to capture bin Laden. Musharraf scuttled U.S. plans to capture bin Laden.
www.cnn.com/2001/US/10/03/ret.bin.laden




George Tenet, Director of the CIA (cont.)

Questions

CIA agent who alerted the FBI about Almihdhar and Alhazmi

The JICI Report says that a concerned CIA agent working at the FBI triggered a review
which fell to an FBI analyst and CTC. The analyst determined that the two San Diego ter-
rorists had entered the country and they were finally watch listed on August 23, 2001.

Ratng Boxes

However, the FAA was not notified. [JICI Report, p.15] Supposedly, no one could locate
the terrorists. But that doesn’'t make sense.

According to the JICI Report, someone at the CIA knew that Almihdhar and Alhazmi
were in the country and had failed to tell the FBI. Why do you suppose you had not been
informed by headquarters that the terrorists were in San Diego?

Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present

Questions

Ratng Boxes

Secretary Rumsfeld in a press conference on September 11th indicated that that FBI had
secured the Pentagon site.
www.patriotresource.com/wtc/federal/0911/DoD.html

Were the World Trade Center site and Flight 93 crash site also secured? If not, why not?

Which hijackers have been positively identified by DNA? Is the FBI in possession of DNA
samples for all of the hijackers?

On the FBI's Ten Most Wanted Fugitive poster, revised Nov. 2001, why isn’t the Septem-
ber 11th terrorist attack listed as one of Usama bin Laden’s crimes?
www.fbi.gov/mostwant/topten/fugitives/laden.htm

Why were bin Laden’s relatives whisked out of the US without the detailed questioning
other Middle Easterners received, particularly since some members were being inves-
tigated for links to terrorism?

‘But Newsnight has obtained evidence that the FBI was on the trail of other members of the]
Bin Laden family for links to terrorist organisations before and after September 11th. This
document is marked “Secret”. Case ID - 199-Eye WF 213 589. 199 is FBI code for case type. 9
would be murder. 65 would be espionage. 199 means national security. ”
www.gregpalast.com/printerfriendly.cfm?artid=104

There are reports that there were at least four other terrorist suspects (three of whom
were reportedly Saudis) taking flight lessons at Rudi Dekker’s and Wallace Hilliard's flight
schools, Huffman Aviation and/or Ambassador Aviation. Turki M. Almasri, 22, a Saudi
national, was named in a story in the Washington Post. The other three include two Saudis,
Kamran Hussain, traveling on a UK passport; and Ahmad Badri, who had a Swedish pass-
port; and Marwaan Shemisi, with passports from both Italy and Libya. Is this true?

There are conflicting news reports of Mohammed Atta’s whereabouts prior to 9/11.
Rudi Dekkers testified that “On December 24th, 2000, Atta and Alshehhi rented a Warrior
(N555HA] from Huffman Aviation for a flight.” What is the timeline for Atta’s entry into the
United States and for his movements?
www.independence.net/ftw/free/ww3/031403_dekkers.html




Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present (cont.)

Questions Ratng Boxes

Was Moussaoui in Venice, Florida? From an interview with a Venice, Florida Yellow Cab X
driver, Bob Simpson:

"A big bald guy who was there helped me,” Simpson said, identifying Zacharias Moussaoui, the
so-called 19th hijacker whose trial may be transferred from Federal Court to military tribunal,
as the man who had helped carry the chest.”
www.independence.net/ftw/free/ww3/031403_dekkers.html

n Please review the results of inquiries (if any) into the actions of Michael Maltbie and X
Marion “Spike” Bowman, in the Moussaoui case.
www.time.com/time/covers/1101020603/memo.html

n Why weren’t the White House and the FAA advised of the Minneapolis agent’s assess- X
ment of Moussaoui?

"An FBl agent in Minneapolis, Minnesota, writes a memo suggesting Zacarias Moussaoui is training to learn to fly planes
into buildings. The agent “mentioned the possibility of Moussaoui being that type of person that could fly something into
the World Trade Center,” FBI Director Robert Mueller later tells Congress. The FBI notifies the CIA about Moussaoui, but
neither agency tells the White House Counterterrorism Security Group. The Federal Aviation Administration, also told
about Moussaoui, decides not to warn airlines about a possible threat, an FAA official says.”
www.cnn.com/2002/US/05/21/phoenix.memo

[See sidebar—EXTRA INFORMATION, Timeline: Who Knew What and When? Using yellow arrow, navigate to “Early
September 2001"]

m The FBI has concluded that there is “no evidence that allies of Osama bin Laden were X
involved,” in the unusual volume and ratio of stock puts to calls on American and United
Airlines stock and other agencies directly impacted by the terrorist attacks.

That peculiar statement not withstanding, specifically, who purchased the stock op- X
tions and what information led them to believe that those stocks would go down?

What criteria were used to determine whether the purchaser of the stock puts is an X
ally of Osama bin Laden? Why would the FBI limit the investigation to only allies of
bin Laden? Others, [for example, individual Saudis who were involved in financing the
terrorists, hedge fund principals or investment groups such as the Carlyle Group or
Banker’s Trust-AB Brown] could have had foreknowledge of the attack and should be
thoroughly investigated and revealed.

Recommendation: The Commission should bring in for questioning those identified by the FBI as purchasers of the

large amounts of stock puts. Ask them to produce the research which indicated that early September, 2001, was a fortu-
itous time to purchase an extraordinarily large number of stock puts in the airlines and firms which just happened to be
involved in the terrorist attack. The FBI's statement that the purchasers are not associates of bin Laden is unacceptable.

Did the CIA notify the FBI of unusual number of stock puts? X

Has the FBI investigated the charge that there was an unexplained surge in financial X
transactions totaling more than 100 million dollars electronically passed through the
World Trade Center immediately prior to, and during its destruction on 9/117? If not,
why not?




Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present (cont.)

Questions Ratng Boxes

If so, what was the normal level of daily electronic money transactions at the WTC during X
the period from 7:30 AM, when many analysts began work, and 9:05 AM when the second

tower was struck?

Who generated the electronic transfers on September 11th? X
Why weren’t the White House and the FAA advised of the Minneapolis agent’s assess- X
ment of Moussaoui?

Has the FBI requested records from Convar, the German Company which is attempting X
to retrieve data from damaged hard drives?

www.convar.com/de/presse/presse_echo_17_12_2002.htm

The Federal Code specifically assigns the F.A.A. Administrator and the F.B.I. Director joint

responsibility for assessing threats to aviation security. Part of their task is to carry our

periodic assessments of security at each airport in the system.

wwwé. law.cornell.edu/uscode/49/44904.html

When were Logan, Dulles and Newark airports, the three airports from which the ter- X
rorists departed, last evaluated prior to September 11th?

What were the observations, conclusions and recommendations at each airport? X
Were there follow-up assessments in the case of deficiencies?

Are the nation’s airports routinely assessed? X
Is there a written plan coordinating the activities of the FAA, US Customs, INS and X
other law enforcement personnel?

What were the conclusions of the investigation into death of Katherine Smith on the X
eve of her testimony in the case fraudulently providing five Middle Eastern men with

driver’s licenses?

www.sptimes.com/2002/02/17/Worldandnation/Fiery_death_raises_fe.shtml

Regarding the hijacked planes, please explain the whereabouts and date of public release of:

air traffic phone conversation tapes X
complete flight manifests X
commercial and US military flight school records of all hijackers X
video camera surveillance tapes from nearby buildings or other sources showing the attacks X
Recommendation: The Commission should obtain independent evaluation and translation of the recovered flight and voice data
recorders for all flights.

Where were each of the hijackers’ tickets bought? X

Is there any evidence that any of the tickets were purchased by individuals other than the 19 X
hijackers?

Have any American citizens been implicated as conspirators in the attacks or found to be in X

some way associated with al Qaeda terrorist cells?




Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present (cont.)

Questions

Ratng Boxes

Please describe exactly what was recorded on the video of the World Trade Center that
was filmed by the Israelis in New Jersey who were later picked up for questioning?
Where is the video now? Sunday Herald, November 2, 2003

Does the FBI have the commercial and US military flight school records for each hi-
jacker? Who authorized the visas required for the hijackers to attend flight schools at
military bases?

Why weren't the flight schools shut down, or the terrorists deported, if the “FBI Knew
Terrorists Were Using Flight Schools” for years, as reported in the Washington Post,
September 23, 2001.
www.propagandamatrix.com/fbi_knew_terrorists_using_flight_schools.html

Given that the attack was apparently known in the Muslim community, (based on the
following information) how is it that our intelligence agents did not know of the im-
pending attack?

Palestinian youth pointed to the Towers and indicated that they wouldn't be standing in a week
www.msnbc.com/news/642164.asp#B0ODY
propagandamatrix.com/Trade_Center_warning_baffles_police.htm

Members of a Brooklyn mosque were warned
www.thedossier.ukonline.co.uk/Web%20Pages/NEW%20YORK% 20DAILY%20NEWS_So
me%20Got%20Warning%20Don%27t%20G0% 20Downtown%200n%20Sept%2011.htm

Questions For F.B.I. Director Mueller Regarding the Hijackers

Please explain how the passports of Mohammed Atta and Satam al-Sugam, both on
Flight 11, survived the inferno to be found on the street near the World Trade Center.
www.11alive.com/news/usnews_article.aspx?storyid=42069

Who found the passports and what time where they found?

Please describe the condition of each passport.

Please explain how the passports of two hijackers survived the explosion and inferno.

How many other passports belonging to passengers on any of the four hijacked flights
have been found?

Which flights were they on, to whom did they belong?

When and where were they found?

Please describe their condition.

Did Mohammed Atta have a passport from the “Conch Republic,” a Key West, Florida
group which has issued about 10,000 passports since 19937 If so, did Atta use it at any
time to enter the United States? If so, when?

Did the records from the Conch Republic indicate that any other hijackers purchased
passports from there?
www.cooperativeresearch.net/timeline/2001/miamiherald100301b.html

5

Why wasn’t Atta’s luggage put on Flight 117 Two bags were found at Logan Airport.




Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present (cont.)

Questions

Ratng Boxes

Comment: Atta’s will, which was found in the luggage, includes detailed directions for handling and burial of his body. It
seems odd that Atta would not realize that his body would be destroyed in the explosion when the airplane crashed and

exploded.
www.abc.net.au/4corners/atta/resources/documents/fbiaffidavit13.htm

It has been reported that other hijackers had papers indicating they should be prepared
for prison.
www.boston.com/news/packages/underattack/news/planes_reconstruction.htm

Were other documents/items belonging to the hijackers found?

Where were they found?

To whom did they belong?

Where are the documents/items now?

‘other major terrorist acts were revealed on Ramsey Youssef's laptop computer, which was
seized by Philippine authorities in January 1995"
www.worldnetdaily.com/news/article.asp?ARTICLE_ID=27290

What information about planned terrorist acts were on Youssef’s computer?

Were any of the hijackers “deadheading” in the jumpseat?

On September 19, 2001, The New York Times reported that the FBI believed there were
six hijacking teams on 9/11. Knives were found on several flights of grounded planes.
What conclusions have been drawn about whether or not there were additional hijack-
ing teams onboard flights on September 11th other that those seized by the terrorists?
Please provide details.
www.cooperativeresearch.net/timeline/main/timelinecomplete2.html

Have any airport/airline personnel (security screeners, cleaning crew, etc) been impli-
cated in assisting the hijackers? If so, where and in what way?

“There may have been an attempt to hijack United Airlines Flight 23 flying from Boston to
Los Angeles around 9:00 a.m. Three Middle Eastern men angrily refused to get off the plane
when it was canceled, then escaped security.”
www.cooperativeresearch.net/timeline/main/timelinecomplete2.html

Please explain how these men were able to escape security. Hadn't the crew and airport
security been alerted that there had been multiple deadly hijackings earlier that morning?

Which of the hijackers were caught on video at the boarding gate?

Did the hijackers smuggle a gun on board some of the flights?

In 2003, Paul Wolfowitz said that he suspected that Saddam Hussein was behind 9/11,
the Oklahoma City attacks and the September 11th attacks.

What conclusions has the FBI drawn regarding the possibility of a connection between
Irag and the terrorist attacks on the WTC '93, on the Murrah Building in OKC and on
September 11th? Please comment on the following information, which appears to show
a connection between Ramzi Yousef and the Oklahoma City bombers.




Robert Muller, FBI Director, September 4, 2001-present (cont.)

Questions

Ratng Boxes

In the Oklahoma City bombing, reporter Jayna Davis interviewed witnesses who reported
a Middle Eastern men speeding away from the Murrah building just before the Oklahoma
City bombing. She also found credible witnesses who saw one of the Middle Eastern men
in the company of Timothy McVeigh in the days before the bombing.
www.thenewamerican.com/tna/2002/01-28-2002/vo18n002_okc.htm

Abdul Hakim Murrad, convicted of plotting to blow up airliners, allegedly told the FBI that
his former roommate, Ramzi Yousef, had orchestrated the Oklahoma City bombings.
www.thenewamerican.com/tna/2002/01-28-2002/vo18n002_okc.htm

Nichols attended a meeting in the early 1990s in the Mindanoa. Ramzi Yousef and Abdul
Hakim Murad were also at that meeting.
www.thenewamerican.com/tna/2002/01-28-2002/vo18n002_okc.htm

Terry Nichols” phone records indicate that in 1995, he place 13 calls from his home phone
to someone in the Philippines.
www.worldnetdaily.com/news/article.asp?ARTICLE_ID=27290

Is there any evidence that Ramzi Yousef was an agent for Saddam Hussein?
www.thenewamerican.com/tna/2002/01-28-2002/vo18n002_okc.htm

What was Yousef's relationship with al Qaeda?

m "‘Aboard Flight 93, passenger Thomas Burnett told his wife, Deena, in a 9:27 a.m. cell-phone
call: “The hijackers have already knifed a guy, one of them has a gun, and they are telling us
there is a bomb on board.”

www.philly.com/mld/dailynews/6742902.htm

Did anyone else on any flight report that the terrorists had a gun?

Why isn’t America cooperating in the prosecution of terrorists worldwide, such as the
German trial of Abdelghani Mzoudi?
www.reuters.com/newsArticle.jhtm(?type=worldNews&storylD=44986718§ion=news

Tom Pickard, Acting FBI Director, June 23, 2001- September 3, 2001

Questions Ratng Boxes
What information on al Qaeda and possible terrorist plans did you receive during your X
tenure as acting FBI director?

Who provided this information? X

What did you do with this information? X

Did you inform incoming director Mueller?

Did you inform anyone on the National Security Council?

How often did you receive briefings from the New York field office which was the focal
point of the terrorist investigation?

Please explain why the July 10, 2001, Phoenix memo got no farther than FBI headquarters.

How long was agent Wright in possession of the information before he reported it?




Tom Pickard, Acting FBI Director, June 23, 2001- September 3, 2001 (cont.)

Questions

Ratng Boxes

Please verify that the memo was sent to the New York Field office which was the clear-
inghouse for intelligence on suspected Middle Eastern terrorists.

Did you receive any response/request for further action from John O’Neill, head of the
Counterterrorism unit there?

Why wasn’t the Phoenix memo shared with “threat subgroup” of the interagency Coun-
terterrorism Security Group?
www.washingtonpost.com/ac2/wp-dyn?pagename=article&node=&contentld=A30176-
2002May16-Found=true

Please discuss the briefing(s) and updates on terrorism given you by retiring director
Freeh as you prepared to assume the position of acting Director.

Did you communicate critical information about terrorist surveillance and warnings
to incoming Director Mueller? How was this information communicated—via personal
meeting, phone, letter/FAX, e-mail? Do you have copies of any written documents?

In the June 12, 2001, Diamondback sting operation, involving illegal arms purchases for
Pakistan, the Taliban and bin Laden,

“Federal agents involved in the case later express puzzlement that Washington higher-ups
didn’t make the case a higher priority, pointing out that bin Laden could have gotten a nuclear
bomb if the deal was for real. Agents on the case complain that the FBI didn’t make the case
a counter-terrorism matter, which would have improved bureaucratic backing and opened ac-
cess to FBl information and US intelligence from around the world.”

Why wasn’t Diamondback made a counter-terrorism case?
unansweredquestions.org/timeline/main/randyglass.html

Louis Freeh, Former FBI Director, September 1, 1993-June, 2001

Questions Ratng Boxes
What information on al Qaeda and possible terrorist plans did you receive during your X
tenure as FBI director?

Who provided this information? X

What did you do with this information? X

Did you inform anyone on the National Security Council? X

Did you communicate critical information about terrorist surveillance and warnings to
incoming either acting Director Pickard or in-coming Director Mueller?

Did you discuss the terrorism, including information from terrorist surveillance and
warnings, with Attorney General John Ashcroft? What was his response? How was this
information communicated — via personal meeting, phone, letter/FAX, e-mail? Do you
have copies of any written documents?

Why wasn't all data relevant on terrorists sent to NYC field office?

[ =]

What information was provided to you by John O’'Neill, head of the Counterterrorism unit?




Louis Freeh, Former FBI Director, September 1, 1993-June, 2001 (cont.)

Questions Ratng Boxes
When was ALEX disbanded and why? X
www.newyorker.com/printable/?fact/020114fa_FACT1
Why weren't the flight schools shut down, or the terrorists deported, if the “FB/ Knew X
Terrorists Were Using Flight Schools” for years, as reported in the Washington Post, Sep-
tember 23, 2001.
n The Federal Code specifically assigns the FAA Administrator and the F.B.I. Director joint
responsibility for domestic aviation security.
wwwé.law.cornell.edu/uscode/49/44904.html
When were Logan, Dulles and Newark airports, the three airports from which the terror- X
ists departed, last evaluated prior to September 11th?
What were the observations, conclusions and recommendations at each airport? X
Were there follow-up assessments in the case of deficiencies? X
Are the nation’s airports routinely assessed? X
Is there a written plan coordinating the activities of the FAA, US Customs, INS and other X
law enforcement personnel?
n In the June 12, 2001, Diamondback sting operation, involving illegal arms purchases for X
Pakistan, the Taliban and bin Laden,
‘Federal agents involved in the case later express puzzlement that Washington higher-ups didn't
make the case a higher priority, pointing out that bin Laden could have gotten a nuclear bomb if
the deal was for real. Agents on the case complain that the FBI didn't make the case a counter-
terrorism matter, which would have improved bureaucratic backing and opened access to FBI
information and US intelligence from around the world.”
unansweredquestions.org/timeline/main/randyglass.html
Why wasn’t Diamondback made a counter-terrorism case? X

Richard Clarke, Director of the Counter-Terrorism Security Group (CSG)

Questions

Ratng Boxes

them to increase their security in light of an impending attack.”
WWW.scoop.co.nz/mason/stories/HL0302/500079.htm

‘It all came together in the third week in June,” [Richard] Clarke said. “The C.l.A.’s view was that a major terrorist attack
was coming in the next several weeks.” On July 5th, Clarke summoned all the domestic security agencies —the Federal
Aviation Administration, the Coast Guard, Customs, the Immigration and Naturalization Service, and the F.B.|.—and told

What information did you have that led you to believe an attack was imminent?

-

Please describe all information which was conveyed in that meeting?

Who attended the meeting?

Were plans made to implement immediate counter-measures to deflect an attack?
www.time.com/time/magazine/article/subscriber/0,10987,1101020812-333890,00.html

X | X | X | X

If so, what were they? If not, why not?




Richard Clarke, Director of the Counter-Terrorism Security Group (CSG) (cont.)

Questions

Ratng Boxes

Since the intelligence community was extremely concerned about the possiblity of an
attack, why didn’t all the agencies work together and share information in a coordinated,
collaborative effort, in order to locate the terrorists and prevent the attack?

X

Did you seek information about the terrorists from the FBI counter-terrorism unit in New York?

)

Why weren’t the American people warned?




